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1 Mededelingen 
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_2 Voorbereiding van de Visserijraad van 30 november 
en 1 december 1981 (Brief van de staatssecretaris van 
Buitenlandse Zaken dd. 24 november 1981, nr.DIE/322163, 
met bijlage) 

De raad aanvaardt de conclusies van de 
coördinatiecommissie. 
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genuanceerde Nederlandse opstelling gewenst. 
Minister Van der Stoel merkt op dat het 

niet uitsluiten van eenzijdige actie niet inhoudt dat 
deze mogelijkheid ook naar buiten gebracht dient te 
worden. Spreker geeft er de voorkeur aan om, indien 
overeenstemming op internationaal niveau niet haalbaar 
blijkt, aan te kondigen dat Nederland zich nader zal 
beraden. 

Staatssecretaris Lambers-Hacquebard acht 
het wenselijk de mogelijkheid van eenzijdige actie 
expliciet te vermelden. 

De heer Boele tekent bezwaar aan tegen het 
herhalen van het Nederlandse voornemen om het gebruik 
van cfk's in spuitbussen terug te dringen tot nul. 

Minister Van der Stoel stelt voor de 
conclusies van de coördinatiecommissie inzake de 
voorbereiding van de Milieuraad te aanvaarden met de 
volgende aantekeningen: 
1° De delegatie zal de Nederlandse zorg tot uiting 

brengen over het uitblijven van gemeenschappelijke 
regelingen inzake een beperking van het gebruik 
van chloorfluorkoolwaterstoffen in spuitbussen en 
andere sectoren. Zonodig zal de delegatie 
aankondigen dat Nederland zich nader over deze 
zaak zal moeten beraden als geen gemeenschappelijke 
regeling tot stand komt. 

2° Eventuele eenzijdige Nederlandse maatregelen 
zullen niet worden aangekondigd dan na nader 
beraad in de Ministerraad. 

De raad stemt hiermee in. 

Voorbereiding van de Europese Raad van 26/27 november 1981 
(Brief van de staatssecretaris van Buitenlandse Zaken 
dd. 24 november 1981, nr. DIE/322163, met bijlage) 
a De sociaal-economische situatie in de Gemeenschap 

De minister-president stelt de conclusies 
inzake de voorbereiding van de Europese Raad aan 
de orde. Spreker stelt voor dit onderwerp te behandelen 
aan de hand van het voorliggende dossier,dat is 
opgesteld voor deze Raad. De economische en sociale 
situatie in de Gemeenschap vormt het eerste agenda
punt . 

Minister Van der Stee deelt mee dat Financiën 
en Economische Zaken gezamenlijk een concept
interventie voor dit onderwerp hebben opgesteld. 
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De minister-president informeert of deze 
ook door de andere betrokken departementen is 
gezien. 

Minister Van der Stee beantwoordt deze 
vraag bevestigend. 

De minister-president stelt voor de concept
interventie, opgesteld door Financiën en Economische 
Zaken te aanvaarden. 

De raad kan zich hiermee verenigen. 
b De mandaatsproblematiek 

De minister-president stelt voor om het 
volgende agendapunt, de mandaatsproblematiek, te 
bespreken aan de hand van de door DGES opgestelde 
aantekening over dit onderwerp. 

Minister Van der Stoel merkt op dat de 
opstelling van Griekenland voor een additionele 
complicatie binnen dit dossier zou kunnen zorgen. 
Het is thans niet mogelijk hier meer over te zeggen. 
Op een eventueel kritisch Grieks betoog zou 
gereageerd kunnen worden door dit land te wijzen 
op haar communautaire verplichtingen. 

De minister-president stelt het eerste volet 
aan de orde. 

Minister Van der Stoel wijst erop dat een 
eventuele uitbreiding van de leningscapaciteiten 
van het nieuw communautair instrument (NIC) ook 
reeds tijdens de REZ van 13 november is besproken. 
Uit deze bespreking bleek dat Financiën geen 
bezwaren ten principale koestert tegen een uitbreiding 
van de leningscapaciteit, doch deze pas gerealiseerd 
wenst te zien op het moment dat de noodzaak hiertoe 
is aangetoond. 

Minister Van der Stee mist in het commentaar 
van DGES een opmerking over het feit dat Nederland 
niet op de BRD vooruit zou dienen te lopen. Verder 
meent spreker dat de formulering van de concept
conclusie van het Voorzitterschap te veel afwijkt 
van het Nederlandse standpunt. 

De heer Posthumus Meyjes wijst erop dat 
het Voorzitterschap aan de Nederlandse bezwaren 
is tegemoet gekomen door op pag. 5 van de concept
conclusies de zinsnede "at a rate corresponding 
to the needs" op te nemen. Hiermee wordt een verband 
gelegd tussen een uitbreiding van de lenings
capaciteit van het NIC en de nog beschikbare lenings
capaciteit van het EIB en andere instrumenten. 

Minister Van der Stoel merkt op dat het 
feit dat er nog 18 miljard ECU beschikbaar zijn tot 
gevolg heeft dat er de komende jaren geen behoefte 
aan een uitbreiding zal zijn. Dientengevolge 
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verwijdert Nederland zich dus ook niet van het BRD 
standpunt. 

Minister Van der Stee acht een uitbreiding 
op dit moment volstrekt inopportuun. Spreker meent 
dat er zelfs nog 30 miljard ECU beschikbaar zijn. 

Staatssecretaris Van den Broek schat de 
nog beschikbare ruimte evenals minister Van der Stoel 
op 18 miljard ECU. 

Minister Van der Stoel benadrukt dat het 
verbinden van een uitbreiding aan een gebleken 
behoefte een rem zet op deze uitbreiding. Deze wordt 
in de toekomst niet uitgesloten, doch is thans nog 
niet aan de orde. 

De heer Posthumus Meyjes vult hierop aan 
dat het schrappen van het woord "forthwith", dat in 
een eerdere versie van deze concept-conclusie 
voorkwam, deze visie ondersteunt. 

De minister-president stelt voor het 
commentaar op de ontwerp-conclusies van het Voorzitter
schap over de leningsinstrumenten (Pres. blz. 5.9) 
te aanvaarden onder de aantekening dat de voorgestelde 
uitbreiding van het leningsinstrument met 3 miljard ECU 
aanvaardbaar is mits dit niet "onmiddellijk" maar 
geleidelijk geschiedt, na gebleken noodzaak. 

De raad stemt hiermee in. 
Minister Van der-Stee verwerpt het idee van 

een sociaal volet voor andere dan de staalsector. 
Tevens acht spreker een discussie over een uit
breiding van het regionaal en sociaal fonds pas 
relevant als de coördinatie tussen de verschillende 
fondsen en de effectiviteit van deze fondsen 
verbeterd zullen zijn. 

Minister Van der Stoel merkt op dat de 
formulering van de concept-conclusie terzake, nl. dat 
het regionaal fonds "should continu to grow in real 
terms", voor verschillende interpretaties vatbaar is. 

Staatssecretaris Van de Broek herinnert er
aan dat in een vorige versie van deze ontwerp-
conclusie een rechtstreeks verband werd gelegd 
tussen de groei van het regionaal fonds en van de 
eigen middelen. De huidige formulering vloeit voort 
uit een Nederlands compromis-voorstel. Het denkbeeld 
van een groei van het sociaal fonds dient gezien te 
worden tegen de achtergrond van de hele mandaats
discussie en met name van de ontwikkeling van ander 
beleid. 

Minister Van der Stee wijst erop dat de 
problemen in de staal en in de textielsector in 
dezelfde par. 12 van de ontwerp-conclusies worden 
behandeld, hetgeen een zekere koppeling doet 
veronderstellen. 
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Staatssecretaris Van den Broek meldt dat 
getracht is de behandeling van deze onderwerpen 
te splitsen; tot op heden echter zonder succes. 

De heer Rutten acht het onjuist om uit de 
plaatsing van beide onderwerpen in één paragraaf 
af te leiden dat aldus een verband tussen de maat
regelen in de staal-en de textielsector wordt gelegd. 
Deze sectoren worden tezamen behandeld omdat zij 
beiden betrokken zijn bij het herstructurerings
proces in de EG. Het treffen van maatregelen in de 
staalsector is destijds ook door Nederland toegejuicht; 
het zou dan ook onjuist zijn deze nu onze steun te 
onthouden. Met betrekking tot een verbetering van 
de werking van de fondsen merkt spreker nog op dat 
de eerste zin van par. 20 van de ontwerp-conclusies 
verwijst naar de reorganisatie van het sociaal fonds. 

Staatssecretaris Dik acht het voor een be
vredigende uitkomst van de MVA-onderhandelingen, 
waarover in par. 12 van de ontwerp-conclusies wordt 
gesproken, ook van belang dat er rekening wordt 
gehouden met de exportbelangen van de ontwikkelings
landen. Spreker neemt aan dat de huidige formulering 
van deze paragraaf de uitkomst van een compromis is 
en dus moeilijk te wijzigen zal zijn. Verder spreekt 
spreker zijn voorkeur uit voor het handhaven van de 
haken om de woorden "of the less prosperous member-
states" in par. 23 van de ontwerp-conclusiesHet 
aanvaarden van deze formulering zou Nederland immers 
•uitsluiten, hetgeen intern politiek tot problemen 
aanleiding zou kunnen geven. 

Staatssecretaris Van den Broek herinnert 
eraan dat Nederland zich tot op heden heeft verzet 
tegen het toewijzen van de middelen van de non
quota-sector aan de minst welvarende lidstaten, 
doch minder bezwaar heeft gemaakt tegen een dergelijke 
eenzijdige toewijzing in de quota-sector. 

Staatssecretaris Dik meent dat het Neder
landse standpunt inzake de non-quota-sector vanzelf
sprekend is, doch koestert bezwaren tegen een toe
wijzing van de middelen in de quota-sector aan de 
minst welvarende lidstaten. 

De heer Posthumus Meyjes is van mening dat 
het hier een moeilijk probleem betreft. Nederland 
heeft tot nu toe de lijn gevolgd dat de middelen uit 
de quota-sector geconcentreerd zouden moeten worden 
op de minst welvarende lidstaten, doch heeft zich 
verzet tegen een soortgelijke concentratie voor de 
quota-sector. 

Staatssecretaris Van den Broek wijst erop 
dat Nederland in dit dossier concessies heeft 
gedaan tegen de achtergrond van een verhoging van 
het non-quota gedeelte van het fonds van 5 naar 
15 a 20%. 
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Staatssecretaris Dik herhaalt dat er met 
betrekking tot de non-quota-sector geen problemen 
bestaan. Het opheffen van de haken in de tekst over 
het quota-gedeelte zal ertoe leiden dat Nederland 
hier niet meer onder- valt.Deze consequentie heeft 
EZ ertoe gebracht het tot nu toe door Nederland 
ingenomen standpunt niet langer te ondersteunen. 

Minister Van der Stoel acht het ongewenst 
om terug te komen op eerder ingenomen standpunten. 

De heer Rutten meldt dat België en Frankrijk 
eveneens bezwaren koesteren tegen de betrokken 
passage. Nederland zou dus niet alleen staan in 
zijn verzet. Wel acht spreker de kansen op succes 
gering. Spreker ziet twee mogelijkheden om een 
voor Nederland bevredigende oplossing te bereiken, 
nl. om door öf de tekst tussen haken te handhaven 
öf door deze te schrappen doch tegelijkertijd te 
bepalen dat de middelen uit de non-quota-sector 
bij uitsluiting aan de minst welvarende lidstaten 
worden toegewezen. 

Staatssecretaris Dik citeert de conclusie 
van de coördinatiecommissie van 11 en 12 november jl. 
waarin het meewerken aan een zekere verruiming van 
de fondsen gebonden wordt aan o.a. de voorwaarde 
dat het fondsbeleid het nationale Nederlandse beleid 
op ditzelfde gebied niet mag doorkruisen. Spreker 
ziet in de door de heer Rutten gesuggereerde op
lossing een mogelijkheid om tot een compromis te 
komen. 

De heer De Zeeuw meent dat het wellicht 
bevreemding zou kunnen wekken indien Nederland 
tijdens de Europese Raad al te veel aandacht zou 
besteden aan het in verhouding tot de budget-
problematiek mineure probleem van verdeling van het 
regionale fonds. 

De minister-president stelt voor het punts
gewijze commentaar op de ontwerp-conclusies van het 
Voorzitterschap over de fondsen te aanvaarden onder 
de aantekening dat de delegatie kan instemmen met 
een concentratie van de middelen van het regionale 
fonds op de zwakke regio's van de minst ontwikkelde 
lidstaten, hetzij en bij voorkeur in de non-quota
sector, hetzij in de quota-sector, maar niet in 
beide sectoren (Pres. blz. 11, punt 23). 

De raad stemt hiermee in. 
Minister Van der Stee acht het ongewenst 

om het onderwerp arbeidstijdverkorting te noemen 
zonder tevens te vermelden welke problemen hiermee 
gemoeid zijn, bijvoorbeeld op het vlak van de 
overheidsuitgaven. 



Minister Van der Stoel wijst erop dat de 
ontwerpconclusie terzake slechts de wenselijkheid 
van een studie over deze materie uitspreekt. 

Staatssecretaris Van den Broek voegt hier
aan toe dat de verwijzing naar de concurrerende 
positie van de Gemeenschap op Nederlandse aandrang 
in deze ontwerp-conclusie is opgenomen. 

Minister Van der Stee verklaart dat hij 
geen bezwaar tegen de huidige formulering heeft, 
doch het nuttig zou achten indien deze mondeling 
door Nederland zou worden aangevuld. 

De minister-president stelt de teksten 
inzake het Gemeenschappenjk Landbouwbeleid (GLB) 
aan de orde. 

Het komt de heer De Zeeuw voor dat de 
volgorde van de punten a en b van ontwerp-conclusie 3 
op pag. 13 beter zou kunnen worden omgedraaid. Het 
betreft hier geen wezenlijk probleem, doch spreker 
acht het in verband met de Franse opstelling terzake 
toch nuttig om deze wijziging voor te stellen. 

Minister Van der Stee onderschrijft deze 
opmerking. Spreker meent dat de punten a en b in 
tegenspraak met elkaar zijn. Indien echter behoefte 
bestaat aan het onder b vermelde, dan zou dit als 
eerste in deze ontwerp-conclusie opgenomen dienen 
te worden. 

De minister-president stelt voor om bij de 
criteria voor het prijsbeleid de bevordering van 
het marktevenwicht te vermelden voor de verzekering 
van de levensstandaard van de agrarische beroeps
bevolking (Pres. blz. 13, punt 3a en b ) . 

De raad stemt hiermee in. 

De heer De Zeeuw merkt op dat punt c van 
deze ontwerp-conclusie voornamelijk op de granen
sector betrekking heeft. Verder acht spreker het 
wenselijk om het woord "remove" in regel 6 van 
punt 7a op pag. 14 van de ontwerp-conclusies te 
vervangen door "reduce". Het is immers niet de 
bedoeling om het hele competetieve voordeel op te 
heffen. Bovendien wordt er in regel 4 van de ont
werp-conclusie öök gesproken over "reduce". 

De heer Rutten wijst erop dat hetgeen in 
deze tekst wordt voorgesteld beoogt het treffen 
van protectionistische maatregelen te vermijden. 
Het aanpassen van de interne aan de externe prijs 
zal de import verminderen. Spreker vraagt zich af 
of het, gezien ons verzet tegen protectionistische 
maatregelen, op onze weg ligt om deze tekst te 
verzwakken. 

De heer De Zeeuw ontkent niet de juistheid 
van deze opmerking; hij verwacht niet dat Frankrijk 
in zal stemmen met een verdergaande tekst. Nederland 

(pt. 4b) 
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zou niet voorop dienen te lopen. Het nastreven van 
het in zijn geheel verdwijnen van het verschil 
tussen geïmporteerde en eigen produkten komt 
spreker onlogisch voor. Spreker stelt verder voor 
om in par. 10a op pag. 16 van de ontwerp-conclusies 
de bewoordingen van art. van het EEG-verdrag 
over te nemen. Deze zijn minder vergaand dan de 
thans voorgestelde formulering en bevatten geen 
inkomensgarantie daar zij slechts spreken over het 
verzekeren van een redelijke levensstandaard. 

Staatssecretaris Van den Broek merkt op dat 
deze wijziging ook tot een verhoging van de uitgaven 
zou kunnen leiden, aangezien het in de ontwerp-
conclusie gebezigde woord "safeguard" een handhaving 
op het huidige niveau suggereert, terwijl het 
invullen van het begrip redelijke levensstandaard 
tot een hoger dan het huidige niveau zou kunnen 
leiden. 

De heer Rutten is van mening dat de 
politieke achtergrond van deze discussie gevormd 
wordt door de wens van de Mediterrane landen om hun 
positie in de landbouw te versterken. De aanstaande 
Europese Raad zou hier richtlijnen voor dienen te 
geven. Frankrijk legt tevens een verband met de 
toetreding van Spanje tot de EG. De druk om concrete, 
positieve uitspraken met betrekking tot de 
Mediterrane landbouw in de ontwerp-conclusies op te 
nemen is aanzienlijk. 

De minister-president stelt voor om in de 
passage over de wijnregeling aan te sluiten bij de 
terminologie van art. tè^* van het EEG-verdrag: 
verzekering van een redelijke levensstandaard. 

De raad stemt hiermee in. 
De heer De Zeeuw is tevreden met de ontwerp-

conclusie inzake de zuivel. Het betreft hier het 
voor Nederland belangrijkste onderdeel van het hele 
landbouwdossier. Spreker meldt verder dat de eerste 
formule van ontwerp-conclusie 18 op pag. 18 door 
Nederland is voorgesteld, terwijl de tweede formule 
door het VK en de BRD wordt ondersteund. 

Minister Van der Stee ziet weinig verschil 
tussen de eerste .en de tweede paragraaf. 

De heer De Zeeuw meent dat het voornaamste 
verschil schuilt in het feit dat de eerste paragraaf 
een zelfstandige budgettaire doelstelling bevat en 
derhalve een stringentere discipline beoogt dan de 
tweede paragraaf, die min of meer de gevolgen van 
het gestelde in ontwerp-conclusie 17 verwoordt. 

De heer Posthumus Meyjes onderschrijft deze 
visie. Aangezien de kans dat de door Nederland 
voorgestelde formule aanvaard wordt vrij gering is 
heeft spreker in zijn puntsgewijze commentaar een 
minimum-positie geconstrueerd. 
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De minister-president stelt voor om voor 
wat betreft de budgettaire aspecten van het land
bouwbeleid zo lang mogelijk vast te houden aan het 
Nederlandse voorstel (Pres. blz. 18, punt 18, eerste 
alinea) en pas in laatste instantie terug te vallen 
op de formule voorgesteld in het commentaar van de 
coördinatiecommissie (blz. 4) met dien verstande 
dat de budgettaire doelstelling voorop dient 
blijven te staan. 

De raad kan zich hiermee verenigen. 

De heer Dik merkt met betrekking tot 
paragraaf 7a op pag. 14 van de ontwerp-conclusies 
nog op dat het opheffen van de haken om de vierde 
zin van deze paragraaf tot gevolg zal hebben dat 
"discussions" met de belangrijkste leverancier 
van graanvervangende produkten gevoerd zullen gaan 
worden, hetgeen in de praktijk op onderhandelingen 
zal neerkomen. Spreker acht het gewenst om reeds 
thans vast te stellen dat eventuele compensaties 
slechts in de landbouwsector verleend zullen worden. 

Minister Van der Stoel meldt dat deze 
problematiek in de loop van 1982 aan de orde zal 
komen. 

De heer De Zeeuw vult hierop aan dat, 
indien deze onderhandeingen in GATT-kader gevoerd 
worden, het niet mogelijk is om bijvoorbaat vast 
te stellen dat compensaties slechts in één sector 
verleend zullen worden. 

Minister Van der Stee meent dat het met 
name ten aanzien van ontwikkelingslanden moeilijk 
zal zijn om alleen in de landbouwsector compensaties 
te verlenen. . . _ . _ , , . . 

De minister-president concludeert dat het 
standpunt van staatssecretaris Dik genoteerd zal 
worden en stelt het derde volet ter sprake. 

Minister Van der Stee acht het van belang 
vast te houden aan de haken om de laatste passage 
van pag. 19 van de ontwerp-conclusies. Nederland 
is immers voorstander van een forfaitair bedrag. 

Staatssecretaris Van den Broek wijst erop 
dat deze passage slechts beoogt aan te geven op 
welke manier een tegemoetkoming aan het VK 
berekend zou moeten worden. 

De minister-president neemt aan dat 
minister Van der Stee het vaststellen van "guide 
lines" moeilijk te rijmen vindt met een forfaitair 
bedrag. 

De heer Rutten is van mening dat de inhoud 
van de conclusie belangrijker is dan de vormgeving. 
De centrale vraag is of men het eens wordt over 
enigerlei mechanisme. Het VK wenst niet over bedrage 
doch over een systeem te praten. Onduidelijk is nog 
hoe de BRD zich in deze discussie zal opstellen. 
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Minister Van der Stoel acht het niet 
uitgesloten dat er ter gelegenheid van het recente 
bezoek van mevrouw Thatcher aan Bonn afspraken 
terzake zijn gemaakt. 

De heer Rutten meldt hier nog niets over 
vernomen te hebben. Overigens zijn de uitspraken 
van bondskanselier Schmidt en minister van Financiën 
Matthofer over deze zaak tegenstrijdig. 

Staatssecretaris Van den Broek herinnert 
eraan dat de BRD tijdens de Budgetraad in felle 
bewoordingen htet door het VK te veel terug ontvangen 
bedrag aan de orde heeft gesteld. 

De heer Rutten merkt op dat Frankrijk en 
Italië het idee van een objectief systeem zijn gaan 
ondersteunen, hetgeen de machtsverhoudingen in de 
Europese Raad zou kunnen wijzigen. De voorkeur van 
Nederland voor een forfaitair bedrag wordt nog 
slechts ondersteund door de demissionaire regering 
van Denemarken. 

De minister-president informeert naar het 
standpunt van België terzake. 

De heer Rutten antwoordt dat ook dit land 
haar steun voor een oplossing middels een forfaitair 
bedrag heeft teruggetrokken. 

De heer Posthumus Meyjes merkt op dat het 
dossier voor de Europese Raad een aantekening bevat 
over de door Nederland voorgestane oplossing, waarin 
met name de begrippen forfaitair, degressief en 
tijdelijk worden toegelicht. Spreker is van mening 
dat ook deze begrippen geobjectiveerd kunnen worden. 
Verder is het geenszins uitgesloten dat een 
objectieve formule ongeveer eenzelfde bedrag voor 
het VK oplevert als hetgeen wij bereid zijn om 
forfaitair te betalen. 

Minister Van der Stoel acht het waarschijnlijk 
dat, indien de BRD en het VK tot een afspraak zijn 
gekomen, de BRD haar bereidheid om het VK te steunen 
bij het bereiken van een regeling zou hebben gekoppeld 
aan voorwaarden inzake haar eigen bijdrage aan 
een dergelijke regeling. 

Minister Van der Stee vreest dat vooral 
de kleine lidstaten de financiële gevolgen van een 
oplossing voor het VK-p"robleem zullen moeten dragen. 

De heer Rutten ziet in het financieren van^ 
deze oplossing via de EG-begroting de beste garantie 
tegen het door vorige spreker gesignaleerde risico. 
Een dergelijke financiering zal wel gevolgen hebben 
voor de U-grens, hetgeen de Commissie ertoe heeft 
gebracht een financiering via ad hoe bijdragen 
voor te stellen. De Commissie heeft tevens reeds 
te kennen gegeven de BRD bij het bepalen van deze 
ad hoe bijdrage te willen ontzien, hetgeen de lasten^ 
voor de kleine lidstaten zal verhogen. Een financiering 
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via de EG-begroting lijkt voor Nederland dan ook 
de voorkeur te verdienen, al dient hierbij wel 
beseft te worden dat de 1%-grens hiermee naderbij 
wordt gebracht. 

De minister-president stelt voor te con
cluderen dat de delegatie erop zal blijven insisteren 
dat een eventuele betaling aan het VK op de normale 
wijze - dat wil zeggen via de EG-begroting - wordt 
gefinancierd. Dit houdt in dat de 1%-grens voor de 
BTW-afdracht sneller zal worden bereikt. 

De raad stemt hiermee in. 
c Europese Akte 

De minister-president stelt de Europese Akte 
ter sprake. 

Minister Van der Stoel meldt dat dit onder
werp enkel procedureel behandeld zal worden in die 
zin dat het naar de Algemene Raad zal worden verwezen 

d Noord-Zuid-problematiek 

De heer Posthumus Meyjes meldt dat bonds
kanselier Schmidt heeft aangekondigd de follow-up 
van de top van Cancun te willen bespreken. Mevrouw 
Thatcher heeft laten weten weinig tijd aan dit 
onderwerp te willen besteden. Er is reeds een ontwerp 
conclusie opgesteld, doch Thatcher wenst deze allleen 
aan te nemen indien het onderwerp daadwerkelijk door 
de Europese Raad is besproken. Wellicht zal Nederland 
er dan ook naar dienen te streven dat deze bespreking 
plaatsvindt. 

De minister-president stelt voor de voor
bereide ontwerp-conclusie te aanvaarden, die de 
delegatie zo nodig zal inleiden. 

De raad kan zich hiermee verenigen. 

e Griekenland 

De heer Rutten acht het gewenst om, indien 
minister-president Papandreou in de Europese Raad 
zou herhalen wat hij in het Griekse parlement heeft 
verklaard, nl. dat Griekenland eventueel eenzijdige 
maatregelen zal treffen buiten het Verdrag van Rome 
om, dit land erop te wijzen dat het zich met een 
dergelijk beleid buiten de EG zal plaatsen. Neigingen 
om zich aan het verdrag te onttrekken worden immers 


